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PROTOKÓŁ NR XXXV/2021 

Z SESJI RADY POWIATU W STARACHOWICACH ODBYTEJ  
W DNIU 01 – GRUDNIA – 2021 ROKU 

 
 

Wiceprzewodniczący  Rady – Jan Pocheć otworzył o godzinie 9ºº zdalne 
posiedzenie XXXV sesji Rady Powiatu w Starachowicach. 

 
 

W sesji wzięło udział 18 radnych, wobec powyższego Rada Powiatu mogła 
obradować i podejmować prawomocne decyzje. 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Pocheć przywitał Starostę Starachowickiego 

wraz z Zarządem Powiatu, Radnych, media i radnych. 
 

Na sekretarza obrad Wiceprzewodniczący Rady – wobec braku sprzeciwu ze 
strony radnych, powołał radnego Pawła Brzozowskiego 

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował radnych, iż wszystkie materiały 

zostały umieszczone w aplikacji e–Sesja, celem zapoznania radnych z nimi. 
 

Ad.2 
 

Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że proponowany porządek obrad radni 
otrzymali w aplikacji e–sesja.  

 
1. Otwarcie sesji Rady Powiatu. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Informacja nt. szczegółowych wyjaśnień dot. prowadzonej polityki kadrowej  

w Powiatowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Starachowicach w latach 
01.01.2019-2021 (stan na dzień zwołania sesji Rady Powiatu) ze szczególnym 
uwzględnieniem ilości zatrudnionych pracowników w podziale na stanowiska 
oraz ilości pracowników, z którymi rozwiązano stosunek pracy i na jakiej 
podstawie umowy zostały rozwiązane. 

4. Wnioski i oświadczenia radnych. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
6. Zakończenie obrad. 

 
W tym miejscu Wiceprzewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie zmian 

w porządku obrad polegających na wycofaniu punktu dotyczącego przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu, z uwagi na zbyt krótki czas jaki upłynął 
od obrad XXXIV sesji Rady Powiatu.  

 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Pocheć stwierdził, iż w przeprowadzonym 

głosowaniu Rada Powiatu przy 16 głosach „za” i 5 nieobecnych wycofała punkt 
dotyczący przyjęcia protokołu z obrad sesji Rady Powiatu.  

 
  



2 

 

Wyniki głosowania stanowią załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  

 
Po wprowadzonym zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco:  

 
1. Otwarcie sesji Rady Powiatu. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.  
3. Informacja nt. szczegółowych wyjaśnień dot. prowadzonej polityki kadrowej  

w Powiatowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Starachowicach w latach 
01.01.2019-2021 (stan na dzień zwołania sesji Rady Powiatu) ze szczególnym 
uwzględnieniem ilości zatrudnionych pracowników w podziale na stanowiska 
oraz ilości pracowników, z którymi rozwiązano stosunek pracy i na jakiej 
podstawie umowy zostały rozwiązane. 

4. Wnioski i oświadczenia radnych. 
5. Zakończenie obrad. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag do powyższego porządku obrad 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do jego realizacji.  
 
Ad.3 
 

 Informacja nt. szczegółowych wyjaśnień dot. prowadzonej polityki kadrowej 
w Powiatowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Starachowicach w latach 
01.01.2019-2021 (stan na dzień zwołania sesji Rady Powiatu) ze szczególnym 
uwzględnieniem ilości zatrudnionych pracowników w podziale na stanowiska oraz 
ilości pracowników, z którymi rozwiązano stosunek pracy i na jakiej podstawie 
umowy zostały rozwiązane. 

 
Treść powyżej informacji stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Pocheć poinformował, iż treść informacji 

znajduje się w aplikacji E-Sesja, następnie Wiceprzewodniczący  Rady zwrócił się  
z prośbą do Pana Grzegorza Kalety Dyrektora PZOZ o przedstawienie powyższej 
informacji.  
 

Pan Grzegorz Kaleta Dyrektor PZOZ w Starachowicach przypomniał, iż na  
ostatnim posiedzeniu sesji  Pan Wicestarosta przedstawił dość szczegółowo sytuację 
w PZOZ, odpowiadając na pytania o sytuację i przebieg zatrudnienia w etatach czy 
też w umowach. Został przedłożony Radzie Powiatu materiał, który został 
uzupełniony o poszczególne stanowiska. Sytuacja, która trwa od marca zmusiła 
Dyrektorów, do podejmowania ruchów, które były koniecznością wsparcia 
oddziałów, komórek gospodarczych, technicznych z tego względu, że personel  
w pierwszym etapie, - przystosowania szpitala do szpitala COVID-owego  
w większości wykazywał absencję. W związku z tym braki trzeba było uzupełniać 
umowami czasowymi bądź cywilnoprawnymi. W międzyczasie pojawiły się potrzeby 
utworzenia na przykład magazynu darów, które musiały być ewidencjonowane jak 
każdy inny towar, który przychodził na stan i musiał być rozdysponowany na 
poszczególne oddziały. Personel wspomagający pracę pielęgniarek i lekarzy, personel 
pomocniczy. No i na przykład szczepienia, które były w trzech punktach. Również 
była konieczność w tym zakresie poszerzenia. Były też sytuacje kiedy w okresie 
COVIDowym nie można było świadczyć pracy w kilku podmiotach tylko w jednym. 
W związku z tym na mocy porozumienia ze Szpitalem Wojewódzkim personel  
z hemodynamiki, został zatrudniony czasowo na umowę o pracę w związku  
z koniecznością wykazania tego personelu, który świadczy pracę u nas do tej pory 
na umowy zlecenia. Były to również umowy czasowe. Tak jak było założone - 
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rozszerzenie kontroli czyli sprawozdawanie z funkcjonowania poszczególnych 
komórek pod względem kosztowym żeby były rozliczenia bezpośrednio na wykresach 
jakie są zużycia, jak to się przedstawia w całokształcie w każdym zakresie każdego 
oddziału w zakresie koderów, mieliby rozliczać czy też sprawdzać grupy, jednorodne 
grupy pacjentów przy rozliczeniach i ewentualne korekty mające na celu wykazanie 
wszystkich punktów do rozliczenia z Narodowym Funduszem Zdrowia. Jest taka 
informacja na pierwszej stronie - informacja zbiorcza obrazująca stan zatrudnienia 
pracowników w PZOZ w Starachowicach w 2019 roku na poszczególne miesiące i się 
przedstawia następująco: w miesiącu styczniu 700 pracowników, w lutym 752,  
w marcu 755, w kwietniu 758, w maju 765, w czerwcu 765, w lipcu 764, w sierpniu 
758, we wrześniu 759, w październiku 761, listopad i grudzień 771 osób. Stan 
zatrudnienia pracowników w osobach 57 na dzień w miesiącach będzie podawany  
w 2020, Styczeń 774 osoby, luty 782, marzec 782, kwiecień 790, maj 788, czerwiec 
783, lipiec 768, sierpień 764, wrzesień 768, październik 778, listopad 773, grudzień 
765. W 2021 roku analogicznie: styczeń 770, luty 778, marzec 782 osoby, kwiecień 
783, maj 786,czerwiec 789, lipiec 786,786 sierpień, wrzesień 797, październik 801, 
listopad 804. 
 

Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję w trakcie, której głos zabrali: 
 

 Radna Danuta Krępa zapytała ilu było w omawianym okresie pracowników  
w PZOZ, z którymi rozwiązano stosunek pracy i na jakiej podstawie oraz czy 
te osoby złożyły pozwy do sądu pracy. Ile osób zostało zatrudnionych na 
niższych stanowiskach i czy na te stanowiska były zatrudnione nowe osoby. 
Radna zapytała z jakich stanowiska i z jakich powodów pracownicy 
zrezygnowali i na jakie stanowiska zostali przesunięci. Radna dodała, iż „nie 
do końca może uwierzyć w to, że osoby długoletnio pracujące nie były  
w stanie dobrze dalej pracować” 
 

 Dyrektor Grzegorz Kaleta poinformował, iż na ostatniej stronie materiałów 
są podane motywy rozwiązania umów o prace i do chwili obecnej nie wpłynął 
żaden wniosek do sądu pracy. Przesunięcia były wewnątrz personelu już 
zatrudnionego, były takie 4 przesunięcia w administracji, związane to było  
z wykonywaniem świadczeń pracy, przesunięcia były dokonywane po 
rozmowie z pracownikami doszło do takich przesunięć, osoby zatrudnione 
miały długoletni staż pracy. Pan Grzegorz Kaleta dodał, iż „nie zatrudnił 
nikogo ze swoich znajomych”, a osoby, które zostały przesunięte po 
rozmowach merytorycznych zostały przesunięte wewnątrz struktury. 
 

 Radna Danuta Krępa zapytała czy o zmianach, które dokonywały się  
w szpitalu czy Członek Zarządu Robert Sowula i Starosta Piotr Babicki byli 
informowani? 
 

 Dyrektor Grzegorz Kaleta poinformował, iż co miesiąc składa informację 
Zarządowi o sytuacji PZOZ. Członkowie Zarządu nie mieli sugestii co do 
zatrudniania i przesunięć, każdorazowo Dyrektor wyjaśniał Zarządowi 
przesunięcia.  
 

 Radna Agnieszka Kuś stwierdziła, iż od ponad miesiąca trwa dyskusja 
dotycząca szpitala w Starachowicach, na poprzedniej sesji Pan Dyrektor 
szpitala mówił, że zmiany były zasadne, a dziś przytakuje Pan Wicestaroście, 
który o zmianach mówił na poprzedniej sesji, że były zasadne, w związku  
z tym radna zapytała w czym tak naprawdę tkwi problem. Kolejno pytając, 
kto zwołał spotkanie w szpitalu z pracownikami szpitala, czy w tym 
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spotkaniu uczestniczył Pan Dyrektor oraz o to w jakiej roli na tym spotkaniu 
występował Pan Prezydent. Kolejne pytania do Pana Dyrektora dot.  
„w piśmie, które Pan przedstawił jest to chociażby taki przykład. Specjalista 
zatrudniony do spraw ochrony środowiska, dział do spraw techniczno-
gospodarczych, umowa na okres próbny od 4 października do 3 stycznia 
2020 roku. Pracownik zatrudniony na wniosek Kierownika działu oraz na 
podstawie przeprowadzonych rozmów kwalifikacyjnych. Pracownik złożył 
wniosek o rozwiązanie umowy o pracę wskutek czego uległa ona rozwiązaniu 
na mocy porozumienia stron z dniem 13 października. Czyli ten pracownik 
tak naprawdę był pracownikiem przez 9 dni. Czy na miejsce tego pracownika 
została przyjęta jakaś inna osoba?„ 
 

 Pan Grzegorz Kaleta odpowiedział, że nie została jeszcze przyjęta inna 
osoba.  
 

 Radna Agnieszka Kuś: „Czyli ja rozumiem, że wtedy kiedy się zrobiło 
zamieszanie wokół szpitala, wokół tej sytuacji kadrowej ta osoba 
zrezygnowała. Pracowała tylko 9 dni, czyli przez 9 dni tylko była potrzebna  
i teraz mamy już grudzień i w takim razie ta osoba chyba nie była potrzebna 
skoro nie została zatrudniona?” 
 

 Pan Grzegorz Kaleta poinformował, iż osoba dalej jest potrzebna ponieważ 
potrzebujemy zrobić projekt odnośnie spalarni. Zaprojektowanie tego zakresu 
bo jest jedna spalarnia w województwie w tej chwili w Sandomierzu i ma 
monopol, na spalanie odpadów medycznych. Gdyby w Starachowicach  
powstała spalarnia przy szpitalu również mielibyśmy z tego korzyści 
podwójne. 
 

 Radna Agnieszka Kuś dopytała „czy osoba miała się zająć projektowaniem 
tej spalarni? Zakresem ochrony środowiska odnośnie spalarni. Której jeszcze 
nie ma, tak?” Radna zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie, co się dzieje złego ze 
szpitalem? 
 

 Pan Grzegorz Kaleta poinformował, iż odpowiada za swoją działalność jeżeli 
są z zewnątrz zarzuty, że coś jest źle, są niedopełnienia i niedopatrzenia to 
trzeba je sformułować. Wprost będzie mógł się do nich odnieść. Kolejno 
dodając, że jeśli ktoś zarzuca wzrost zatrudnienia w szpitalu, to tą kwestie 
Dyrektor wyjaśniał: kto i gdzie został i w jakim celu został zatrudniony.  
 

 Radna Agnieszka Kuś: „jeżeli to wszystko było zasadne tak? No bo tak 
rozumiem, że Pan uznaje że ta prawda jako szef placówki. To dlaczego, nie 
wiem została przesunięta w takim razie może nam Pan powie ze stanowiska 
kadrowej żona naszego Pana Radnego? Dlatego? Jeżeli wszystko było  
w porządku to dlaczego? Jeżeli się osoby sprawdzały, spisywały. Jeżeli była 
Pani kadrowa odpowiedzialna za politykę w pewnym sensie kadrową to 
dlaczego nie jest nadal kadrową?” 
 

 Pan Grzegorz Kaleta poinformował, iż „to była moja decyzja po rozmowie  
z Panią kadrową poprzednią”. 
 

 Radna Agnieszka Kuś zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie co tak naprawdę 
wydarzyło się wokół szpitala i w jakim celu odbyło się spotkanie pracowników 
z Panem Prezydentem? 
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 Pan Grzegorz Kaleta wyjaśnił, że zmiany wśród personelu są decyzjami 
dyrektora, jeśli przesunięcie było błędem czy zarzutem czy błędem – to w taki 
sposób bez przesunięć kadrowych nie jest możliwe zarządzanie jednostką.  
 

 Radna Agnieszka Kuś stwierdziła, że „to nepotyzm skoro jest zatrudniona 
małżonka, członka zarządu, który jest w powiecie to nie jest nepotyzm” 
 

 Pan Grzegorz Kaleta dodał, iż nepotyzm w stosunku do jego osoby, to 
zatrudnienie jemu osób bliskich, krewnych – a takich osób nie zatrudniał  
w szpitalu.  
 

 Wicestarosta Dariusz Dąbrowski stwierdził, iż na poprzedniej sesji nie 
stwierdził, iż wszystko jest dobrze, „Ja tego rodzaju stwierdzeń na sesji 
czwartkowej nie używałem. Ja powiedziałem, iż po zapoznaniu się  
z dostępnym materiałem jako Radny, Członek Zarządu i na podstawie wiedzy, 
którą posiadam oceniam sytuację w ten sposób, iż w zakresie białego 
personelu zmiany największe wiązały się wraz z pojawieniem się COVIDu,  
z przekształcaniem szpitala na szpital COVIDowy i to potwierdzam  
i podtrzymuję. Duże ruchy kadrowe. Ubytki, zatrudnienie pracowników po to 
żeby uzupełnić choćby stany osobowe wśród pielęgniarek. I moja ocena jest 
taka, że w tym zakresie trudno nawet dokonać jakiejkolwiek oceny bez 
analizy konkretnego dnia, bo dzisiaj nie jesteśmy w stanie odtworzyć ile 
pielęgniarek było konkretnego dnia na zwolnieniach lekarskich, jakie braki 
kadrowe miał Pan Dyrektor. Zakładam iż przy ogólnych brakach kadr  
w opiece zdrowotnej to jeżeli chodzi o biały personel wydaje mi się, że tutaj 
nic złego się nie zadziało. Powiedziałem też, że widoczny wzrost w zakresie 
administracji i obsługi sięgający tam 11, 12 etatów, o tym można dyskutować 
choć mam też świadomość tego o czym wielokrotnie mówił Pan Dyrektor 
także na sesjach. Mianowicie mówił o tym, że choćby i dzisiaj, że zobowiązany 
był zatrudnić osobę odpowiedzialną za magazyn darów, że pewne stanowiska 
wiązały się także z COVIDem czy z tą nagłą sytuacją, w której szpital się 
znalazł. Ja nie zabierałem głosu i nie stwierdziłem, że wszystko jest dobrze. 
Po prostu są to oceny moje też jako Radnego na podstawie lektury  
dokumentów i ja przyjmuję jako zasadę, iż zakładem pracy, dużym zakładem 
pracy jakim jest szpital kieruje Dyrektor. To Dyrektor szpitala podejmuje 
decyzje kadrowe, ponosi z tego tytułu odpowiedzialność. I myślę, że stoimy 
dzisiaj w takiej trudnej sytuacji, bo dyskusja która się rozpoczęła zaczyna 
dotykać jakby indywidualnych osób, o których trudno jest mówić publicznie 
choćby z uwagi na obowiązujące przepisy prawa. Ja też nie jestem ani 
stronnikiem ani nie chcę zabierać głosu w ocenach indywidualnych. 
Zakładam, iż Pan Dyrektor podejmując konkretną decyzję, dotyczącą 
konkretnej osoby, miał świadomość potrzeby podjęcia tej decyzji i potrafi taką 
decyzję obronić. Nic więcej. Mówię jeszcze raz. Biały personel medyczny to 
jest osobny temat przy ogólnych brakach tego personelu w Polsce. Wydaje mi 
się, że rezerwy nawet jeżeli są tam rezerwy pomocy medycznych, o których 
mówiłem i przy tych przekształceniach szpitala to nie jest złe rozwiązanie, bo 
trzeba zabezpieczyć pacjentów dzisiaj już w szpitalu napełnionym osobami 
chorymi na COVID. Natomiast można dyskutować ewentualnie o tych kilku 
stanowiskach, które dotyczą administracji czy obsługi.” 
 

 Radna Agnieszka Kuś stwierdziła, iż cała atmosfera wokół szpitala, 
rezygnacje Członka Zarządu, Starosty – spowodowały ruchy kadrowe, jeśli 
wszystko było zasadne to co się dzieje w szpitalu? „Była o tym mowa, że Pan 
Prezydent się na was zawiódł, że o jakimś mówi spisku, o opozycji, że 
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opozycja tam coś działa. My nie wiemy w ogóle o co chodzi i też nie wiedzą 
mieszkańcy, więc ten temat jest wałkowany. Wyjaśnijmy w końcu o co 
chodzi, zamknijmy ten temat i dajmy pracować i Panu Dyrektorowi  
i pracownikom szpitala. Tylko my chcemy wiedzieć o co tak naprawdę chodzi. 
A to że mówienie tak jak teraz tutaj państwo mówicie sami wywołaliście ten 
problem półtorej miesiąca temu prawda na sesji już październikowej i to się 
wałkuje przez ponad miesiąc. Poważne były zmiany jeżeli chodzi tutaj  
o rządzących w Powiecie, a my nadal nie wiemy o co chodzi. Dzisiaj sesja 
nadzwyczajna, my chcielibyśmy się dowiedzieć tak naprawdę coś takiego 
zadziałało, że jest jak jest i słyszymy, że jest wszystko w porządku. To o co  
w tym wszystkim chodzi?” 
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk  poinformował, iż: „w niedzielę poprosił 
pracownika szpitala Panią Małgorzatę Kałużę o zwołanie spotkania na 
poniedziałek z Dyrektorami wszystkich, z Kierownikami wszystkich komórek 
medycznych szpitala bez udziału Pana Dyrektora, bez udziału Dyrektora ds. 
medycznych czy do spraw pielęgniarstwa. Poprosiłem o spotkanie w takiej 
formule dlatego żeby była swoboda wypowiedzi, żeby też poszczególni 
ordynatorzy czy inni Kierownicy komórek nie czuli się skrępowani obecnością 
przedstawicieli Dyrekcji. W międzyczasie też w spotkaniu wyraził chęć 
uczestniczenia Pan Prezydent Marek Materek. I rzeczywiście Pan Prezydent 
uczestniczył w części tego spotkania. Jakby chciał właśnie lekarzom, 
medykom przedstawić motywy swojego wystąpienia Facebookowego i w ogóle 
podjętych działań jako szefa klubu Radnych i to uczynił. Na spotkaniu 
uczestniczyło około 60 osób. Po spotkaniu z medykami też w międzyczasie  
o spotkanie poprosiły związki zawodowe, więc też spotkałem się później ze 
związkami zawodowymi. Łącznie około trzech godzin trwały oba spotkania  
i na tych spotkaniach omówiliśmy kilka rzeczy, o których powiem na końcu. 
Może na początek. Państwo Radni pytacie co się dzieje w szpitalu, dlaczego 
zaistniała taka sytuacja, że doszło do odwołania Członka Zarządu Powiatu 
czy do zmiany Starosty i Zarządu. Drodzy państwo już mówię. Pan Prezydent 
Marek Materek to co mówił na ostatniej sesji został zaniepokojony pewnymi 
sygnałami postanowił je sprawdzić. Każda formacja, która funkcjonuje  
w życiu publicznym posiada swój etos, swoje standardy. U nas jednym z idąc 
do wyborów mieliśmy hasło wyborcze pod nazwą "zgoda buduje". Było 
powiedziane jasno. Nie łamiemy standardów w zatrudnieniach, nie 
zatrudniajmy ludzi z nami związanych. I jedynym powodem było to, że być 
może mogło dojść do takich sytuacji, że mogła zostać zatrudniona tak 
naruszone standardy właśnie, że jakaś osoba spokrewniona mogła być 
przyjęta do szpitala czy to, z którymś z Członków Zarządu. Absolutnie nie  
z Panem Dyrektorem. I drodzy państwo Pan Dyrektor tutaj rzeczywiście jest, 
że tak powiem, osobą czystą w tej kwestii, bo nie ma tutaj do niego żadnego 
zarzutu i myślę, że tu mam nadzieję, że będzie to ostatnie wystąpienie Pana 
Dyrektora dotyczące tej sprawy i rzeczywiście będzie mógł w spokoju 
pracować. W trakcie spotkania część załogi która uczestniczyła w spotkaniu 
wyraziła swoją wolę i jakby stanowisko co do pewnych ruchów kadrowych.  
I rzeczywiście pewne kwestiei kontrowersje wzbudziły jakby dwa ruchy. 
Mianowicie zmiana na stanowisku Dyrektora ds. pielęgniarstwa i to była 
jedna rzecz bardzo, bardzo istotna. I druga też na stanowisku bodajże 
Kierownika ZOLu gdzie czasowo pełnił obowiązki tam tak jeden z Panów 
obecnych miejskich Radnych. Jakby tutaj dzięki też zainicjowaniu sprawy 
przez Pana Prezydenta takim podjętym dochodzeniom wewnętrznym udało 
się pewne kwestie wyjaśnić. Te działania zostały już cofnięte, naprawione lub 
są w trakcie naprawiania i też bardzo ważnym elementem naszego działania 
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tego co się przyglądamy i my jako komitet wyborczy naszą intencją jest to 
żeby dbać bardzo mocno o kondycję finansową szpitala. Wiadomo że koszty 
osobowe są bardzo często tymi kosztami najbardziej tak największymi, bo 
jednak koszty osobowe stałe trzeba ponosić każdego dnia i naszą dbałością 
jest ten aspekt żeby było jak największe zatrudnienie personelu białego  
w pionie medycznym. Natomiast jeśli to możliwe ograniczać zatrudnienia  
w szeroko pojętej administracji. I rzeczywiście było kilka ruchów w pionie 
administracyjnym, którym się przyglądamy. Z chwilą powołania mnie na to 
stanowisko sam osobiście odpowiadam za nadzór nad szpitalem i będę to 
czynił osobiście, ale też jakby cały Zarząd Powiatu będzie o tym na bieżąco 
informowany, będziemy też pewne sprawy konsultować na posiedzeniach 
Zarządu żeby sprawa szpitala była upubliczniona. Pan Dyrektor otrzymał 
również ode mnie wczoraj polecenie i każdy kolejny Dyrektor jaki by się nie 
pojawił będzie do tego zobowiązany żeby informować każdorazowo Starostę  
o tym gdyby pojawiły się jakiekolwiek próby lobbowania czy nacisku  
o zatrudnienie w szpitalu czy to ze strony nie wiem Członków Zarządu czy 
Rady Powiatu, czy innych zewnętrznych osób, które piastując stanowiska czy 
mając poważne działalności gospodarcze mogłyby chcieć wywierać wpływ.  
I tutaj Pan Dyrektor wie co ma robić w przyszłości i myślę, że do 
jakichkolwiek działań w przyszłości nie będzie dochodzić. Tak naprawdę nie 
zadziało się w szpitalu nic co byłoby niezgodnego z prawem. Natomiast 
dbałość o standardy czyli o pewne nasze zasady wewnętrzne, które są bardzo 
wysokie spowodowała te pewne działania. Jesteśmy zdeterminowani żeby te 
wszystkie sprawy już zakończyć. Ja jeszcze popracuje i z pracownikami 
Starostwa, ale i też z pracownikami i z Dyrekcją szpitala nad tym żeby pewne 
sprawy, które budziłyby jakiekolwiek wątpliwości przejrzeć, zobaczyć. 
Również to co Panie pytały o ruchy kadrowe. Ruchy kadrowe zdarzają się  
w firmach różnych i ja też za punkt honoru obrałem sobie przyjrzenie się tym 
sprawom, czy aby gdzieś nie nastąpiła jakaś ludzka krzywda. Jeśliby taka 
sprawa się zadziałała i rzeczywiście postaramy się to naprawić. Jeśli ruch był 
zasadny ze strony Dyrektora albo odbyło się to za jakby porozumieniem 
obopólną czyli pracownika i pracodawcy, wtedy też tę sprawę wyjaśnimy  
i będziemy mieli pewność że nie było tu żadnych naruszeń. Drodzy państwo 
natomiast też przed nami nowe otwarcie nowego Zarządu, ale drodzy państwo 
przed nami, przed Radą Powiatu bardzo poważne zadanie na przyszłość. 
Szpital Starachowicki jest tak naprawdę największym dobrem Powiatu. 
Jednostką która służy wszystkim mieszkańcom. Budujemy drogi, 
prowadzimy inwestycje, rozwijamy projekty społeczne. Związki zawodowe, ale 
i lekarze są zaniepokojeni wszyscy kondycją szpitala, a mianowicie to że po 
wielu, wielu latach wzorcowego funkcjonowania i dodatnich wyników 
finansowych po raz pierwszy od wielu lat zanotowana może zostać strata. 
Jeśli będzie to jeszcze strata na poziomie amortyzacyjnym to jeszcze tragedia 
się nie dzieje aczkolwiek jest to już zły i ujemny wynik. To pierwsza sprawa. 
Druga sprawa. Lekarze mówią wprost. Przez utworzenie szpitala 
jednoimiennego  każdy lekarz czy jest specjalistą wysokiej klasy czy 
rezydentem tak naprawdę w większości sprawuje internę, prowadzi po prostu 
leczenie pacjentów COVIDowych. Wielu naszych chirurgów, ginekologów, 
którzy byli na spotkaniu skarżyła się że oni się uwsteczniają jako kadra, bo 
nie mają możliwości operowania, wykonywania standardowych procedur. 
Lekarze mówili, Pan Dyrektor wczoraj, bo też na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu potwierdził, że lekarze zgłaszają się czasami w ramach wolontariatu 
żeby pojechać do Skarżyska czy do Ostrowca żeby móc przeprowadzić jakąś 
operację, żeby nie wyjść z wprawy. My jako Zarząd Powiatu, ja jako Starosta 
Starachowicki podejmę wszelkie działania żeby nie medialnie, ale w kanałach 
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administracyjnych dotrzeć i proszę państwa o pomoc w tym, bo naprawdę 
razem możemy wiele. Dotrzeć do Pana Premiera dotrzeć do Ministra Zdrowia 
również do Pana Wojewody żebyśmy naprawdę zdjęli docelowo ciężar szpitala 
COVIDowego ze szpitala w Starachowicach. Drugi wariant mogą to być 
rozproszone oddziały COVIDowe w każdym szpitalu powiatowym. Drodzy 
państwo szpital tak naprawdę pokazowy, tymczasowy w Kielcach 
zafunkcjonował jakiś czas COVIDowy w centrum, w targach, na targach 
kieleckich. Gdyby część tych środków została przekazana Powiatowi 
Starachowickiemu na wykupienie budynku po PAKSie przecież moglibyśmy  
z tego skrzydła PAKSowego, z  przyległego oddziału zakaźnego wydzielić 
naprawdę  na kilkadziesiąt łóżek oddział COVIDowy i jeszcze ze dwa takie 
oddziały w województwie w innych szpitalach zrobić i być może w sposobie 
rozproszonym byłaby sytuacja opanowywana może nawet w lepszym stopniu. 
Jak ktoś z południowego krańca województwa musi dojechać do północnego 
krańca województwa do Starachowic trzeba dowieźć pacjenta COVIDowego 
no to są i koszty i też czas, który często jest cenny przy uratowaniu życia 
takiego pacjenta. Drodzy państwo lekarze powiedzieli wprost. My umieramy 
jako  szpital i nie chodzi tutaj o to ile rząd da nam pieniędzy. Czy my się 
zbilansujemy czy się nie zbilansujemy. Lekarze, ordynatorzy wypowiadali się. 
Nie chcą przychodzić do nas rezydenci i ludzie, których miałem 
poumawianych na staże żeby praktykować przy mnie i się uczyli nie 
przychodzą, bo nie ma szans. Ja nie robię zabiegów ginekologicznych tylko po 
prostu jestem lekarzem internistą i wielu wysokiej klasy naszych lekarzy 
fachowców jakby rozumie swoją misję i primum non nocere jest dla nich 
bardzo ważne i oni leczą ludzi. My, ja deklarowałem na początku, że z pokorą 
będę wsłuchiwał się w wasze uwagi. Że dla mnie każdy Radny jest ważny czy 
z mojej koalicji czy od państwa z opozycji. My zawsze jesteśmy w stanie 
znaleźć wspólny język. Często poza sesjami, poza radą nieraz gdzieś tam przy 
różnych okazjonalnych sprawach współpracujemy żeby komuś pomóc czy to 
mieszkańcowi tej gminy czy innej. I często znajdujemy porozumienie, ludzie 
uzyskują pomoc. I drodzy państwo to są sprawy ważne i myślę że wspólnie 
jako Rada Powiatu jeszcze raz powinniśmy wystąpić do osób, które mają 
największe możliwości podejmowania decyzji w państwie. Bo rzeczywiście 
sam Pan Wojewoda być może ma za niskie kompetencje. On też ma wytyczne 
z Ministerstwa Zdrowia czy z innych instytucji rządowych, które musi 
realizować, musi respektować i ja to rozumiem i drodzy państwo, ale przy  
zainteresowaniu chociażby Ministra Zdrowia czy Pana Premiera jakby pewną 
reformą w ogóle leczenia COVIDowego w Polsce naprawdę z dużym skutkiem, 
z korzyścią społeczną dla przede wszystkim Polaków, dla mieszkańców 
Powiatu Starachowickiego, ale myślę i z korzyścią dla rządu Prawa  
i Sprawiedliwości można ten problem rozwiązać.” 
 

 Radna Agnieszka Kuś: „To my jako Radni może też i mieszkańcy, którzy 
obserwując media dopytują wielokrotnie jak przygotowany jest Członek 
Zarządu Jerzy Materek, jakie ma wykształcenie, jak jest merytorycznie i do 
czego jest przygotowany. Natomiast i to jest proszę Pana nepotyzm  
w najgorszym Pańskim, nie Pańskim tylko waszego komitetu wykonaniu.  
I Pan tutaj mówiąc o szpitalu powtarza nasze standardy, standardy komitetu 
Marka Materka. Jakie standardy? Nie ma żadnych, nie ma Panie Starosto 
standardów. Pan mówi, że spotkał się Prezydent, tak? Bo chciał wyjaśnić 
motywy wystąpienia Facebookowego. Czy to jest w ogóle poważne, że spotyka 
się z lekarzami, którzy w tym momencie może powinni właśnie pracować  
i walczyć może o czyjeś zdrowie i życie, a Pan Prezydent jako kto w ogóle? 
Jako kto idzie do szpitala i mówi o swoich motywach wystąpienia 
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facebookowego. Czy my sobie robimy żarty z ludzi? Ja wiem, że on jest 
waszym jak to Pan powiedział liderem. Ustalajcie sobie wszystko we własnym 
gronie. Nie róbcie pośmiewisko z ludzi i mieszkańców Miasta i Powiatu bo to 
nie o to chodzi. Tak nie powinno się dziać naprawdę. Ludzie o tym mówią, że 
im się to po prostu nie podoba. Ja osobiście, to jest moje zdanie, uważam że 
jeżeli będzie tak się dalej działo, że będzie Pan Materek jako Prezydent Miasta 
Starachowice wkraczał w kompetencje i wykracza poza swoje kompetencje,  
a wkraczał w kompetencje Starosty powinny być poinformowane odpowiednie 
służby. Tak nie może być. Tak nie może być. Pan mówi, już nie wiem czy Pan 
Starosta czy Pan Dyrektor o jakimś tam lobbowaniu prawda. Powiedzmy że 
będziecie się temu przyglądać. Jak nazwać to że Pan Starosta, Pan Prezydent 
jedzie na spotkanie i ..."niech Pan Dyrektor sobie spokojnie pracuje". Pan 
Dyrektor ma sobie spokojnie pracować, a wy robicie spotkanie  
z pracownikami poza Panem Dyrektorem. To przepraszam bardzo jeżeli 
wcześniej coś się działo poza Panem Dyrektorem, mówię o poprzednim, tym 
czasie jak był jeszcze inny Starosta, działo się coś poza Panem Dyrektorem. 
To co się teraz zmieniło? Nadal się dzieje poza Panem Dyrektorem bo wy się 
spotykacie Pan Starosta i Pan Prezydent spotykacie się z pracownikami 
szpitala  i znowuż poza Panem Dyrektorem. To Pan Dyrektor to jest jakimś 
figurantem tylko tyle żeby tam nazywał się Dyrektorem? Bo ja tego nie 
rozumiem. Jeżeli chcieliście zrobić taką, taką... Bo to to jest podobnie tak jak 
zrobił Pan Prezydent z Panią Radną. Też posłuchał pracowników, bo 
pracownicy mieli wyjść i zwolnił Panią jeszcze zrobił tutaj szopkę taką, że po 
prostu skandal to po prostu był co się tutaj zadziało na pierwszej sesji. I teraz 
też poza Panem Dyrektorem się spotkacie, bo Pan Prezydent chciał wyjaśnić 
motywy swojego wystąpienia facebookowego. No przecież tak nie może być 
Panie Starosto. Naprawdę jeżeli Pan tutaj chce rządzić, w tym Powiecie to 
niech Pan naprawdę weźmie na siebie tę odpowiedzialność, bo ludzie z tego 
śmieją. Czy Pan nie widzi tego? Ludzie może nie powiedzą bezpośrednio, nie 
umieszczoną tego w internecie, nie umieszczą tego na Facebooku, ale ludzie  
o tym mówią. I tak nie powinno być. Nawet... My doskonale wiemy, że tutaj 
jesteście komitetem Pana Prezydenta. Ustalajcie sobie jakoś tak, nie wiem  
w kuluarach, po cichu. No przecież wiadomo że takie są sytuacje, ale nie że 
jako kto ten Prezydent słuchajcie idzie do szpitala i no jako kto? Ja ko lider 
partii? No wyobraźcie sobie taką sytuację, że jako lider partii idzie do 
powiatowego szpitala. I co on im mówi? Że jest liderem partii. Jako  kto tam 
poszedł? Czyli ma wpływ na przykład na Pana, na nie wiem na zarządzanie 
tym szpitalem?” 

 
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk wyjaśnił, że spotkanie w szpitalu zostało 
zorganizowane bez udziału Dyrektora PZOZ ze względu na umożliwienie 
wszystkim uczestnikom swobody wypowiedzi. Wyjaśnił, że nie było jego 
zamiarem organizowanie spotkania wbrew Dyrektorowi, a chciał uzyskać 
informacje w przedmiotowej sprawie. Poza dwoma stanowiskami, które 
medycy kwestionowali, Starosta uzyskał poparcie ponad 140 pracowników 
szpitala, w tym lekarzy,  pielęgniarek i kadry różnego szczebla, za tym, żeby 
Dyrektora Grzegorza Kalety nie odwoływać. Jednocześnie wskazał, że jest to 
formalnie niemożliwe, ponieważ Pan Grzegorz Kaleta złożył rezygnację, która 
została przyjęta przez poprzedni Zarząd Powiatu. Swoje obowiązki będzie 
pełnił do końca grudnia br. Zaznaczył, że w dniu wczorajszym (tj. 30 grudnia 
2021r.) Zarząd Powiatu przeprowadził rozmowę z Panem Grzegorzem Kaletą 
w sprawie pełnienia przez niego obowiązków Dyrektora PZOZ do czasu 
wyłonienia Dyrektora w drodze konkursu i wstępnie Pan Grzegorz Kaleta 
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wyraził taką wolę. Kolejno zaznaczył, że Prezydent Starachowic Marek 
Materek jako osoba, która poświęca swoje życie i serce dla Starachowic, 
często przypomina radnym o konieczności utrzymywania przyjętych 
standardów, a jeżeli ktoś może udzielić wsparcia i rady to powinien to robić. 
W kwestii wzięcia obowiązków i odpowiedzialności, Starosta Piotr 
Ambroszczyk zaznaczył, że jest człowiekiem, który zawsze  cyt. „odpowiada za 
to co robi i nigdy nie ucieka”. Dodał, że będzie „Starostą z krwi i kości  
i będzie najlepszym Starostą jaki dotychczas był w tym powiecie”. 
Jednocześnie zaznaczył, że Starosta nie ma takiej pozycji jak wójt, burmistrz, 
prezydent, którego wybierają mieszkańcy w wyborach bezpośrednich, 
ponieważ Zarząd działa kolektywnie. Podsumowując dodał, że nie zabraknie 
mu determinacji, aby doprowadzić wszystkie sprawy do pozytywnego 
zakończenia, dla lepszego życia mieszkańców.  
W kwestii Pana Jerzego Materka stwierdził, że zrealizował już kilka 
inwestycji, a ocena jego działania powinna być na koniec kadencji.  
 

 Radna Agnieszka Kuś stwierdziła, że nie uzyskała informacji, jakie 
doświadczenie i wykształcenie ma Pan Jerzy Materek, żeby zasiadać  
w Zarządzie Powiatu. Ponadto stwierdziła, że mieszkańcy na bieżąco oceniają 
pracę radnych. 
 

 Pan Grzegorz Kaleta w kontekście słów Starosty Piotra Ambroszczyka 
dotyczących „swobodnej wypowiedzi”, zapewnił, że wszyscy w PZOZ tworzą 
jeden wielki zespół, gdzie razem współpracują. Dodał, że każdy z Dyrektorem 
zawsze mógł swobodnie o wszystkim rozmawiać, do czego zachęcał 
pracowników, już na początku swojej pracy. Ponadto potwierdził, że złożył 
wniosek do Starosty Piotra Babickiego z prośbą o przyjęcie rezygnacji ze 
stanowiska, ze skutkiem na dzień 31 grudnia 2021r. Dodał, że decyzję podjął 
honorowo, w związku z zarzucanym nepotyzmem jego osobie.  
 

 Radna Joanna Główka poinformowała, że w jej ocenie Dyrektor PZOZ jest  
w trudnej sytuacji ze względu na naciski z różnych stron, a ma trudną pracę 
do wykonania. Ponadto zapytała w jakiej roli wystąpił na spotkaniu  
w szpitalu Prezydent Starachowic Marek Materek. Zapytała czy standardem 
jest brak udziału w tym spotkaniu Dyrektora, a obecność Prezydenta. 
Dodała, że odpowiedzialność za szpital powinien brać Dyrektor i to on 
powinien nim zarządzać. Ponadto zapytała, jak wygląda sytuacja związana  
z kadrą medyczną, ilu brakuje lekarzy i pielęgniarek i jakie działania zostały 
podjęte żeby tą kadrę pozyskać do pracy w szpitalu.      
 

 Pan Grzegorz Kaleta wyjaśnił, że jest zapotrzebowanie na personel 
medyczny, co spowodowane jest min. starzeniem się lekarzy. Dodał, że na 
każdym oddziale mógłby zatrudnić od 3 do 5 lekarzy, żeby zapewnić wysokie 
standardy leczenia. Problemem są częste zmiany w funkcjonowaniu szpitala. 
Learze, którzy chcą wykonywać swoją prace, w tym przede wszystkim 
zabiegowcy, obecnie w szpitalu nie mogą się w pełni realizować. Ponadto, 
lekarze, którzy obecnie się kształcą, wybierają np. dermatologię, a nie 
najbardziej potrzebne zakresy, takie jak kardiologia, interna czy chirurgia, co 
wynika z funkcjonowania sytemu.  
 

 Radny Mirosław Wojciechowski zapytał kto łamie standardy, o których tak 
często mowa, skoro Prezydent Marek Materek mówił, że polecił trzy bliskie 
osoby, które zostały przyjęte do szpitala, a później rekomendacje zostały 
wycofane i dziękuję, że się same zwolniły. Zaznaczył, że to nie opozycja 
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rozpoczęła całą dyskusję, a Dyrektor ma swoje obowiązki i powinien 
pracować. Ponadto stwierdził że cyt. „patrząc ze strony ludzi, którzy znają 
mniej czy bardziej, w Mieście rządzi Pan Prezydent, w Powiecie rządzi Pan 
Prezydent, a reszta to jest daleko idące tło”. Dodał, że szpitalowi potrzebny 
jest spokój i czym mniej władza się będzie mieszać tym będzie lepiej, a czym 
będzie większa burza, większe zamieszanie tym będzie mniej pacjentów  
i efekt będzie taki, że będą mniejsze kontrakty. Ponadto stwierdził, że  
w związku z przekształceniem szpitala w szpital covidowy, lekarze tracą, 
ponieważ nie wykonują swoich zadań, co przede wszystkim dotyczy 
zabiegowców, a Starosta może podejmować rozmowy zarówno z Wojewodą, 
jak i z Marszałkiem i przedstawiać swoje propozycje.    
 

 Radny Dariusz Stachowicz zapytał kto sprawuje nadzór nad szpitalem czy 
to Zarząd Powiatu czy Prezydent Miasta. Zapytał w jakiej formie komitet 
wyborczy może dbać o kondycję finansową szpitala. Ponadto zapytał jakie 
kroki podjął poprzedni i obecny Zarząd Powiatu w celu poprawienia sytuacji 
szpitala. Zapytał czy były prowadzone rozmowy z Wojewodą, Marszałkiem czy 
Ministrem w związku z przekształceniem PZOZ w szpital covidowy. Ponadto 
stwierdził, że majątkiem Powiatu jest min. szpital, który dobrze 
funkcjonował, a od dwóch miesięcy toczona jest dyskusja, w której są 
wyjaśnienia, że wszystko dobrze funkcjonuje. Zapytał co się takiego 
wydarzyło, że ze stanowisk musiał zrezygnować Członek Zarządu, Starosta  
i Dyrektor Szpitala.  
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk stwierdził, że radny Mirosław Wojciechowski 
źle powtórzył słowa Prezydenta z poprzedniej sesji Rady Powiatu. Dodał, że 
jest ona nagrana i można to zweryfikować. Podkreślił, że Prezydent nikogo nie 
rekomendował do zatrudnienia, a jedynie na własną rękę poszukiwał lekarzy 
do pracy w szpitalu.  
Ponadto poinformował, że szpital w obecnej sytuacji sam sobie nie poradzi,  
a organem odpowiadającym za szpital jest Starosta, jest Zarząd Powiatu  
i należy mu się przyglądać i analizować ruchy Dyrektora, również te kadrowe.  
Dodał, że analizy skupiły się na przeglądaniu zatrudnienia w pionie 
administracyjnym gdzie koszty osobowe są stałe. Nadmierne zatrudnienie 
nawet o dwa etaty to koszty rzędu 200 tys. zł rocznie co stanowi dużą kwotę. 
Zaapelował do radnych klubu PiS, by pomimo krytyki, wykazali wolę 
współpracy, by wspólnie podejmować działania. Dodał, że w jego ocenie   
formuła rozproszonych oddziałów COVIDowych mogłaby być najlepsza, 
ponieważ wtedy najsprawiedliwiej każdą lecznicę się obarczy częścią 
prowadzenia leczenia COVIDowego, a szpitale będą miały szansę pracować, 
zarabiać czy kontraktować środki z NFZ. Ponadto przedstawił informacje 
związane z funkcjonowaniem szpitala, w kontekście kosztów generowanych 
przez zabezpieczenie właściwej opieki dla pacjentów wymagających 
tlenoterapii. Podkreślił, że mimo wysokich kosztów, obowiązkiem jest 
zapewnienie wszystkiego, co jest niezbędne dla pacjentów mimo, że NFZ tego 
nie finansuje.  

 Radny Mirosław Wojciechowski stwierdził, że zabezpieczenie 60 łóżek dla 
pacjentów zakażonych COVID – 19, przystosowanych do tlenoterapii to zbyt 
mało, ponieważ około 70% pacjentów trafiających do szpitali wymaga 
podawania tlenu. Dodał, że koszty związane z tym leczeniem są bardzo 
wysokie, ale nie należy ich stawiać ponad życie człowieka.  
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 Starosta Piotr Ambroszczyk poinformował, że Powiat odpowiada za szpital  
i rolą Powiatu jest jego nadzorowanie. Wskazał, że może mieć miejsce 
sytuacja, że NFZ stwierdzi, że Powiat, źle gospodaruje pieniędzmi. Kolejno 
odniósł się do stanowiska jakie Rada Powiatu podejmowała na sesji  
w miesiącu październiku, dotyczące funkcjonowania PZOZ w Starachowicach. 
Podkreślił, że radni Klubu PiS wstrzymali się od głosu, ale zarówno pozostali 
radni, jak i mieszkańcy oczekują działań na rzecz szpitala.  
 

 Radny Mirosław Wojciechowski, stwierdził, że Starosta oczekuje pomocy, ale 
cyt. „to państwo decydujecie o wszystkim”, wskazał Radę Społeczną, Komisje, 
i ich Przewodniczących. Dodał, że w jego ocenie głosy radnych Klubu PiS są 
„tyko po to żeby drażnić”. Ponadto stwierdził, że gdyby nie Pan Wojewoda, to 
radna Danuta Krępa nie byłaby w składzie Rady Społecznej PZOZ. Stwierdził, 
że chce pomóc, ale musi mieć możliwość żeby tej pomocy udzielić.  
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk wskazał, że radni Klubu PiS na poprzedniej 
sesji otrzymali propozycję cyt. „współudziału w zarządzaniu Powiatem”, którą 
odrzucili. Dodał, że mimo to, ma nadzieje, że radni będą wspólnie działać na 
rzecz ratowania szpitala. 
 

 Radny Dariusz Stachowicz podkreślił, że radni Klubu PiS dopominają się 
współpracy, a krytyka jest formą przedstawiania tego co widzą. Zapytał, jak 
Starosta widzi tą współpracę i stwierdził, że trzeba przyjmować sugestie 
radnych.  
 

 Radna Joanna Główka poinformowała, że radni Klubu PiS przez trzy lata 
dopominali się o różne funkcje w Powiecie po to, by wiedzieli co się dzieje  
i w Zarządzie i w radzie PZOZ.  
 

 Radna Agnieszka Kuś stwierdziła, że Prezydent Marek Materek na swoim 
facebooku nie wyrażał chęci współpracy z radnymi Klubu PiS, a wyłącznie ich 
obwiniał. Dodała, że propozycja stanowisk, jaka padła na poprzedniej sesji 
była „aktem desperacji”. Ponadto stwierdziła, że niewyobrażalnym byłaby 
sytuacja, żeby w radzie nie było opozycji, a wszyscy radni byliby cyt. „jedną 
rodziną, marionetkami za które za sznurki by pociągał Pan Prezydent Marek 
Materek tak jak to teraz robi z wami.” Dodała, że radni mogą mieć swoje 
zdanie, ale są za współpracą i chcą robić dobre rzeczy dla mieszkańców.  
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk stwierdził, że do końca kadencji zostało dwa 
lata i można zrobić dużo dobrych rzeczy. Ponownie podkreślił, że zaprasza do 
współpracy. Nadrzędną wartością jest przywrócenie funkcjonalności szpitala  
i zapewnienie mu kondycji finansowej z przed pandemii, jak również budowa 
wiaduktu w Starachowicach oraz realizacja działań społecznych na miarę 
potrzeb mieszkańców Powiatu. 
 

 Radny Mirosław Wojciechowski zapytał Starostę jakie ma konkretne 
propozycje dla radnych na nawiązanie tej współpracy. 
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk stwierdził, że radni Klubu PiS, jako radni  
z partii rządzącej mają z pewnością większy wpływ na oddziaływanie zarówno 
Wojewody, jak i Ministra Zdrowia, co w kwestii szpitala jest kluczowe. Dodał, 
że umieralność w samym mieście Starachowice w 2020 roku była największa 
od czasów II wojny światowej i spowodowana była ona zarówno samym 
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COVID – 19, jak i brakiem dostępu do opieki medycznej przez wszystkich 
innych chorych. 
 

 Radna Danuta Krępa stwierdziła, że za całą sytuację w szpitalu związaną  
z zatrudnianiem rodzin osób zarządzających Powiatem, obwinia Zarząd 
Powiatu, a przede wszystkim Starostę, który jest odpowiedzialny za 
funkcjonowanie szpitala. Dodała, że ma szacunek do Dyrektora PZOZ, który 
wziął na siebie całą odpowiedzialność. Stwierdziła, że dziwnym jest, że 
Członkowie Zarządu nie wzięli pod uwagę sytuacji, że sprawy związane  
z zatrudnianiem bliskich osób wyjdą na jaw, a obecnie na trzeciej sesji 
prowadzona jest dyskusja na temat nepotyzmu i standardów. Ponadto, 
stwierdziła, ze nieeleganckim jest, że Pan Starosta po trzech dniach pracy 
mówi, że będzie najlepszym Starostą. Ponadto wskazała, że również Starosta 
podniósł rękę za rozwiązaniem z nią stosunku pracy. Zapytała, na czym 
miałaby polegać współpraca proponowana przez Prezydenta Starachowic 
Marka Materka. Dodała, że radni są aktywni, zapoznają się z materiałami, 
dyskutują, zwracają uwagę, ale nie mają żadnej władzy i nie mają na nic 
wpływu. Podkreśliła, że Starosta musi być samodzielny, Powiat jest jednostką 
odrębną od Gminy i niedopuszczalnym jest, aby ktoś kierował Starostą.  
W związku z udziałem Prezydenta na spotkaniu w szpitalu, zapytała, czy 
Starosta będzie uczestniczył w spotkaniach w jednostkach gminnych. 
Odniosła się również do kwestii COVID – 19. Podkreśliła, że niczyją winą jest 
to, że jest wirus, są zachorowania i ludzie umierają. Jednocześnie stwierdziła, 
że szpital covidowy jest w Powiecie bardzo potrzebny. PZOZ otrzymywał 
bardzo duże pieniądze w czasie gdy był jednoimienny, a teraz niewłaściwym 
jest mówienie o tym co będzie w kontekście finansowania szpitala. Zapewniła, 
że Rząd RP robi wszystko, co jest możliwe, aby zabezpieczyć funkcjonowanie 
szpitala i sfinansować wszystkie wydatki, włącznie z dodatkami dla lekarzy. 
 

 Wicestarosta Dariusz Dąbrowski wskazał, że na przestrzeni wszystkich 
kadencji rady Powiatu, dostęp opozycji do wszystkich rad i komisji był taki 
sam jak ma to miejsce obecnie. Kolejno wskazał, że wszelkiego rodzaju 
uogólnienia, cyt. „słowa „wy”, „my” z każdej ze stron, myślę że one są 
niepotrzebne bo ja odnoszę wrażenie, że każdy z nas jednak gdzieś tam 
dostrzega przede wszystkim interes Powiatu, sprawy mieszkańców”. Kolejno  
w kwestii podnoszonej przez radnego Dariusza Stachowicza, Wicestarosta 
wyjaśnił, że były podejmowane działania w sprawie PZOZ, przeprofilowanego 
na szpital jednoimienny. Podkreślił, że pierwsze pismo w przedmiotowej 
sprawie było kierowane już w dniu 11 marca 2020r. do Premiera i Ministra 
Zdrowia. Zarząd przedstawił stanowisko, że należy zwalczać COVID, ale 
szpital powiatowy nie jest właściwym do zabezpieczenia potrzeb na szczeblu 
regionalnym i należy poszukiwać innych, lepszych rozwiązań. Podkreślił, że 
dotychczas Powiat nie uzyskał odpowiedzi na powyższe pismo. Dodał, że 
korespondencja w przedmiotowej sprawie była kierowana również w ostatnim 
czasie. Podsumowując stwierdził, że należy dbać o szpital pod każdym 
względem, kadr, jakości, pozytywnego odbioru ze strony pacjentów, jak 
również o jego opinię wśród społeczeństwa, ponieważ najgorszym co może go 
spotkać, to odpływ pacjentów, a w konsekwencji znacznie mniejsze środki na 
jego funkcjonowanie. Podkreślił, że ciągłe przekształcanie szpitala  
w zależności od potrzeb i rozwoju choroby COVID-19, negatywnie na niego 
wpływa. Stwierdził, że należy szukać rozwiązania,  które pozwoliłoby nie tylko 
nasz, ale każdy szpital powiatowy uwolnić od przekształcenia w szpital 
jednoimienny i zorganizować ośrodek leczenia COVID. Wskazał, że środki 
jakie wydatkowano na utworzenie szpitala tymczasowego w Kielcach, można 
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było przeznaczyć na przystosowanie budynku po AHP, po to żeby regionalny 
ośrodek na bazie dotychczasowych doświadczeń powstał nawet  
w Starachowicach. Podsumowując stwierdził, że szpitalowi najbardziej 
potrzebny jest spokój, do właściwego funkcjonowania, a prowadzenie dalszych 
publicznych dyskusji negatywnie wpływa na jego opinię.  
 

 Radny Dariusz Stachowicz zwrócił się o udostępnienie kserokopii 
korespondencji jaka była prowadzona w sprawie PZOZ w zakresie jego 
przeprofilowania w szpital zwalczający COVID – 19. 
 

 Radna Maria Salwa, jako pracownik PZOZ w Starachowicach podkreśliła, że 
obecna sytuacja związana z toczoną dyskusją na jego temat, nie służy jego 
pracownikom. Stwierdziła, że szpital stał się „terenem politycznych rozgrywek”  
i zarząd ponosi za to całą odpowiedzialność. Podkreśliła, że w jej ocenie, Pan 
Grzegorz Kaleta robi wszystko, aby szpital funkcjonował jak najlepiej.  
Poprosiła, aby Zarząd porozmawiał, z Dyrektorem, aby został na tym 
stanowisku dlatego, że pracownicy podpisali listę za utrzymaniem stanowiska 
Dyrektora Pana Grzegorza Kalety. Dodała, że zmiana na stanowisku 
Dyrektora w obecnej sytuacji szpitala jest bardzo niekorzystna. 
 

 Pan Grzegorz Kaleta odniósł się do słów Starosty Piotra Ambroszczyka. 
Wyjaśnił, że cyt. „100% pacjentów wymaga tlenoterapii, czy ona jest 
niskoprzepływowa na pięciu literach czy wysokoprzepływowa. Pacjenci 
wymagają w tym momencie tlenoterapii dlatego ja za wnioskowałem do Pana 
Wojewody o zmianę z 330 miejsc, które mieliśmy na 282 miejsca. Ponieważ 
282 miejsca to są miejsca tlenowe. W tym momencie nie trafiają do nas 
pacjenci, którzy nie wymagają tlenoterapii. Wcześniej czy później może 
przyjechać pacjent, który nie wymaga w momencie przyjęcia, ale kilka godzin 
później wymaga. Na dzisiaj mamy 17 respiratorów zajętych. Potem mówiliśmy 
o tych 10 miejscach intensywnej terapii czyli są utworzone jeszcze dodatkowe 
miejsca na sali wybudzeniowej. Stąd jest to 10 miejsc intensywnej terapii. 
Natomiast mamy również 29 łóżek z respiratorem, a obecnie działa  
93 urządzenia typu erwo CPAP maski z rezerwuarem na tlenoterapię 
wysokoprzepływową. Mamy 93 pacjentów w ten sposób zabezpieczonych, czyli 
przepływ do 15 litrów. 17 w tym momencie pod respiratorem. Dwa dni temu 
było 24 tych pacjentów zaintubowanych pod respiratorem mówimy  
w kontekście intubowanego pacjenta, a 100 procent pacjentów 
hospitalizowanych wymaga tlenoterapii tylko już pozostała część tej niższej, 
bo wyszło że 60 tylko osób wymaga tej tlenoterapii. Nie. Na dzień zarządu  
60 osób było na wysokoprzepływowej tlenoterapii czyli na  erwo CPAP czy 
innym urządzeniu do tlenoterapii wysokoprzepływowej. (…) Tak że 100% 
pacjentów wymaga tlenoterapii. Ja podam przykład. W normalnym 
codziennym życiu potrzebujemy na dobę 300 kilogramów tlenu. Dzisiaj 
zużycie za ostatnią dobę było 5 tysięcy 739 kilogramów, za poprzednią było  
6 tysięcy 170 kilogramów. To pokazuje jaki jest wzrost.” 
 

 Radny Ryszard Nowak podziękował radnemu Mirosławowi 
Wojciechowskiemu oraz Wicestaroście Dariuszowi Dąbrowskiego  
za przedstawione stanowisko w sprawie szpitala. Dodał, że nie popierał  
rezygnacji Pana Dyrektora z funkcji, ponieważ wie ile trudu włożył w swoją 
pracę. Ponadto podkreślił, że cała dyskusja rozpoczęła się od wpisu na 
facebooku, przez co wielu osobom była zarzucana niekompetencja i te osoby 
ucierpiały. Stwierdził, że wszystkie kwestie, o których dyskutowano, można 
było wyjaśnić wewnętrznie. Dodał, że Zarząd Powiatu apelował przede 
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wszystkim do Wojewody, ponieważ istniała obawa utraty personelu, braku 
zapewnienia opieki medycznej dla wszystkich schorzeń oraz ograniczenia  
w rozwoju lekarzy głównie zabiegowców. Zaapelował do wszystkich radnych,  
a przede wszystkim do zarządu, aby odpowiadali i skupili się na tym, do czego 
zobligowała ich ustawa o samorządzie powiatowym.  
 

 Starosta Piotr Ambroszczyk zapewnił, że jeśli pojawią się nowe informacje  
w przedmiotowej sprawie, radni zostaną o nich zawiadomieni. Dodał, że 
należy skupić się na tym co się dzieje obecnie, ale należy również wybiegać  
w przyszłość i przewidywać różne sytuacje, aby być na nie przygotowanym. 
Ponownie zwrócił się do radnych Klubu PiS o chęć współpracy. Poprosił, aby 
na sesjach Rady Powiatu dyskutować o sprawach związanych z Powiatem.  
 

 Radna Agnieszka Kuś powiedziała, że radni koalicyjni przez trzy lata nie 
zasłużyli na zaufanie radnych Klubu PiS. Ponadto stwierdziła, że to Prezydent 
nie powinien się wtrącać w sprawy Powiatu. Podsumowując stwierdziła, że  
wszyscy musimy zadbać o spokój w szpitalu, o to żeby ten szpital jak najlepiej 
funkcjonował. Ponadto dodała, cyt. „Że wy jako tutaj ta grupa rządząca 
zostaliście we wspaniały sposób ograni i załatwiona sprawa została jakaś  
w białych rękawiczkach kosztem wielu osób i kosztem dobrej opinii o 
szpitalu.” 
 
 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady Jan 
Pocheć, zakończył dyskusję.  

 
 
Wobec powyższego stwierdził, że Rada Powiatu w Starachowicach zapoznała 

się z informacją nt. szczegółowych wyjaśnień dot. prowadzonej polityki kadrowej  
w Powiatowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Starachowicach w latach 
01.01.2019-2021 (stan na dzień zwołania sesji Rady Powiatu) ze szczególnym 
uwzględnieniem ilości zatrudnionych pracowników w podziale na stanowiska oraz 
ilości pracowników, z którymi rozwiązano stosunek pracy i na jakiej podstawie 
umowy zostały rozwiązane. 
 
Ad. 4 

  Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

 Radny Mirosław Wojciechowski zwrócił się z wnioskiem o udostępnienie 
zapisu i nagrania wystąpienia Prezydenta Starachowic Marka Materka na 
sesji Rady Powiatu w Starachowicach w dniu 25 listopada 2021r. 
 

 Radna Agnieszka Kuś zapytała czy Pan Jerzy Materek jako osoba 
nadzorująca Wydział Budownictwa ma taką informację, że w Starachowicach 
są blokowane inwestycje związane z budową nowych mieszkań.  
 

 Członek Zarządu Powiatu Jerzy Materek powiedział, że do dnia dzisiejszego 
żaden sygnał w takim temacie, nie dotarł i zapewnił, że do żadnego  
z Członków Zarządu Powiatu również. Dodał, że jeżeli radna ma jakieś 
konkretne informacje, żeby skierowała je na piśmie i zostaną one 
zweryfikowane.  
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 Radny Dariusz Stachowicz złożył interpelację w sprawie wpisania do 
projektu uchwały budżetowej na 2022r. poniższych inwestycji: 

1. Budowa chodnika na odcinku drogi powiatowej 0620T w miejscowości 
Młynek ul. Działki. 

2. Budowa wyniesionych przejść dla pieszych na drodze powiatowej  
nr 0570T w miejscowości Osiny Mokra Niwa.  

Dodał, że inwestycje można rozważyć, tym bardziej, że do budżetu Powiatu 
wpłynęły 3 miliony zł i zostały one przeznaczone na wykup gruntów. 

 
Ww. interpelacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego pisma. 

 
 Starosta Piotr Ambroszczyk zapewnił, że wnioski radnego Dariusza 

Stachowicza zostaną przeanalizowane i w przypadku możliwości finansowych 
i pozytywnej opinii Zarządu Dróg Powiatowych w Starachowicach, zostaną 
one zaplanowane. 

 
 
Ad. 5 
 

Zakończenie obrad. 
 
 Wobec wyczerpania całości porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Jan 
Pocheć o godzinie 11:39 zamknął obrady XXXV sesji Rady Powiatu. 
 
 
 Na tym Protokół zakończono i podpisano. 
 

              Wiceprzewodniczący Rady 

       Jan Pocheć 

    Sekretarz Obrad 

   Paweł Brzozowski 

 

 
Protokołowały: 
Izabela Rafalska, Martyna Swaciak 
 

 

Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na stronie:  

https://esesja.tv/transmisja/21310/xxxv-sesja-rady-powiatu-w-
starachowicach-z-dnia-01122021r.htm 
 

 
 

 


